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EXTRAS 

din stenograma ședinței Senatului din 19 septembrie 2017

Domnul Vlad-Tudor Alexandrescu:

Domnule președinte de ședință,

Stimați colegi,

Doamnelor și domnilor senatori,

Mă adresez dumneavoastră și tuturor celor care ne urmăresc și-mi permit să vă 

întreb astăzi:

Cum vedeți societatea noastră în prezent?

Credeți că mergem într-o direcție bună, că România devine mai deschisă și mai 

tolerantă? Sau mai degrabă începe să se închidă în sine, mocnind a resentimente, marasm și 

frustrări?

Care este primul lucru care vă apare în minte când spun „România în următorii 

cinci ani”? Dar „România ultimilor 27 de ani”?

Credeți că societatea noastră își va reveni gradual și va deveni una asemănătoare 

celor din Occidentul European? Ori că toate progresele realizate cu greu, de la Revoluție 

încoace, puține câte sunt, se vor evapora în numai câțiva ani?

Sunt foarte îngrijorat de acest viitor apropiat. Simt această îngrijorare când văd cum 

colegul meu, senatorul Mihai Goțiu, este bătut cu pumnii și picioarele de un apropiat al 

puterii chiar în mijlocul unui platou de televiziune, când un alt membru al opoziției este 

atacat de numărul doi din PSD, senatorul Niculae Bădălău, în timpul unei nunți ori atunci 

când consilierii noștri USR sunt loviți chiar în timpul unei ședințe a Consiliului General 

din București sau când colegii mei parlamentari sunt amenințați cu moartea în comisiile 

permanente ale Camerei Deputaților.

Ce au toate acestea în comun? Partidul de la putere, care simte că puterea îi justifică 

totul și-i oferă o imunitate totală?

Și dacă-mi permiteți să atrag atenția asupra trecutului nu prea îndepărtat al țării 

noastre, mai țineți minte acea nefastă lună de iunie 1990, când ortacii lui Iliescu atacau 

oamenii în plină zi în mijlocul capitalei, iar cei de pe margine îi aplaudau și le aduceau 

flori? Ori când același președinte Iliescu le-a mulțumit pentru bravul lor act sângeros 

împotriva bărbaților și femeilor neînarmate? Eu nu am uitat.

Ce au în comun contextul actual cu evenimentele de atunci? Răspunsul e: același 

partid de la putere, care folosește presa și violența pentru a-și reduce oponenții la tăcere, 



fiindcă puterea îi oferă imunitate și-i justifică faptele, iar de fiecare dată - sub ochii 

îngăduitori ori indiferenți ai populației.

Adevărul e că societatea noastră nu a fost niciodată vindecată de acest flagel. 

Suntem fruntași continentali când vine vorba de violența domestică - copii și femei, de 

violența din școli, de pe stradă, din trafic. Suntem o națiune îngrijorător de tolerantă când 

vine vorba de corecțiile fizice pentru copii, de bătăile dintre soți ori de violuri. Avem 

generații întregi ce s-au născut și au trăit în violență. Legea pumnului le este cel mai la 

îndemână, deasupra legii, deasupra Constituției și deasupra demnității umane.

De ce oare? Priviți ce exemple le sunt oferite de către cei mai înțelepți și curați 

conducători.

Fac un apel către toți membrii încă raționali ai coaliției PSD-ALDE: nu alegeți 

această cale a violenței și agresiunii, căci bulgărele pe care-l creați acum se va rostogoli 

peste toată societatea românească! Alegeți dialogul, alegeți argumentele! Aderați la apelul 

nostru contra violenței în politică! Dacă vom continua tot așa, niciodată nu vom deveni o 

democrație modernă și prosperă, iar primii care vor avea de suferit vor fi cetățenii români 

de pretutindeni.

Intr-adevăr, Grupul parlamentar al USR a redactat un proiect de declarație comună, 

la care dorim să adere toți parlamentarii. Condamnăm în mod public folosirea violenței de 

limbaj și a agresiunii fizice în politica românească. Noi, parlamentarii, suntem un model 

pentru societate, iar violența practicată în politică va face violența în general acceptabilă 

pentru societate și o va încuraja în toate sferele sociale - de la violența în familie până la 

violența în stradă, de la bătaia aplicată în școli până la abuzul asupra copiilor.

Rolul nostru este să descurajăm violența prin exemplul propriu și prin legi care să o 

combată, și nu să încurajăm nerespectarea normelor sociale și mai ales a legilor. Avem 

responsabilitatea să menținem ordinea în societate și să combatem orice încercare de 

instaurare a haosului prin violență de orice fel.

Vă mulțumesc.

Senatorul USR de București Vlad Alexandrescu


